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în industria

Ritmicitatea -  mereu 
in centrul atenţiei!

„Fată de perioadele precedente, prima decadă din luna noiem
brie, s-a caracterizat, în industria judeţului, cu realizări mai bune 
— ne informează tov. Petre Isdrailă, de la Comisia economică a 
Comitetului judeţean Sibiu al P.C.R. Producţia marfă, la nivelul 
judeţului, a fost realizată în proporţie de 30,4 la sută“.

Intr-adevăr, ţinîndu-se cont că decada a fost mai scurtă (8 zile 
lucrătoare) se poate aprecia că preocupările întreprinderilor jude
ţului nostru pentru a se încadra în ritmicitate au fost mai bine 
concretizate. în parte situaţia oarecum îmbunătăţită se datoreşte 
faptului că, aflîndu-ne cu mai puţin de două luni înaintea înche
ierii anului, întreprinderile şi-au accentuat gradul de desfăşurare 
a activităţii.

Cu toate acestea un număr destul de mare de unităţi industriale 
se prezintă cu realizări sub media pe judeţ. Bunăoară „Indepen
denţa“ nu a reuşit să treacă de 18,5 la sută din planul lunii. Ca 
un fenomen mai deosebit apare însă situaţia multor întreprinderi 
de industrie uşoară şi alimentară, care se prezintă cu planul pro
ducţiei marfă sub nivelul planificat. Or, aici fiind vorba de pro
ducţie de serie mare sau de masă, asemenea aspecte nu ar trebui 
să apară.

De exemplu fabrica „Libertatea“ a realizat planul lunar al pro
ducţiei marfă în proporţie de 26,3 la sută în prima decadă, „Steaua 
roşie“ 28,1 Ia sută, „13 Decembrie“ 24,7 la sută, „Vitrometan“ 22 
Ia sută, „Emailul roşu“ 26,3 la sută, „Sticla“ Avrig 26 la sută etc.

Sigur că justificările acestor unităţi sínt legate de o serie de 
cauze cum ar fi: lipsa capacităţii de producţie (în special la „In
dependenţa“ şi „Balanţa), lipsa materiei prime sau calitatea ne- 
corespunzătoarc a acesteia, defecţiuni mecanice etc. Toate însă 
scot în evidenţă anumite dereglări în activitatea curentă a acestor 
unităţi.

Avîndu-se însă în vedere reorganizarea întreprinderilor de in
dustrie uşoară şi alimentară pe profile, cu atribute mai largi din 
punct de vedere al conducerii operative a activităţii de producţie, 
acestora le revine sarcina impulsionării şi găsirii celor mai adec
vate metode pentru realizarea integrală a sarcinilor anuale de 
plan cît şi a angajamentelor luate.

înfiinţarea centralelor industriale, cu preluarea unor sarcini de 
natură administrativă, de aprovizionare şi desfacere, va trebui să 
înlăture tocmai aceste deficienţe ce s-au manifestat în decada I 
a lunii noiembrie. Este vorba de o mai mare exigenţă la rccep- 
ţionarea materiei prime (cazul fabricii „Libertatea“), procurarea 
materiei prime („Steaua roşie“), urgentarea punerii în funcţiune 
a obiectivelor de investiţii (Vitrometan) şi altele.

Fiind vorba de ultimele două luni ale anului, pentru toate co
lectivele de muncă din întreprinderile judeţului nostru această 
perioadă va trebui să constituie un prilej în plus de impulsio
nare a ritmului de îndeplinire integrală a sarcinilor de plan, de 
achitare a obligaţiilor pe care şi le-au asumat privind angajamen
tele de depăşire a indicatorilor de plan.

I. C.

ntilnirea tovarăşului NICOIÂE CEÂUŞESCU
f  *

cu oameni de stiintă, cercetători şi cadre
>  *  1  *

didactice din domeniul ştiinţelor sociale
Joi după—amiază, la Comitetul 

Central al Partidului Comunist Ro
mân, tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
împreună cu tovarăşii Paul Nicu- 
lescu-Mizil, Dumitru Popescu şi 
Leonte Răutu s-a întîlnit, în ca
drul unei consfătuiri de lucru, cu 
oameni de ştiinţă, cercetători şi 
cadre didactice din domeniul ştiin
ţelor sociale.

In timpul consfătuirii au fost 
analizate, în lumina hotărîrilor 
Congresului al X-leâ al Partidului 
Comunist Român, propuneri de 
măsuri pentru îmbunătăţirea orga
nizării şi îndrumării activităţii in 
domeniul ştiinţelor sociale.

Cu acest prilej au luat cuvîntul 
tovarăşii: loan Ceterchi, acad.

Geometria construcţiilor contemporane

Constantin Daicoviciu, "Alexandru 
Tănase, acad. Emil Gondurachi, 
Mihail Berza — membru cores
pondent al Academiei R. S. Ro
mânia, acad. Vasile Malinschi. a- 
cad. C. Ionescu-Gulian, acad. An
drei Oţetea, Ovidiu Bădina, Vasile 
Rauser, Mihail Levente, Traian 
Ionaşcu — membru corespondent 
al Academiei R. S. România, Ion 
Rachmuth -— membru corespon
dent al Academiei R. S. România, 
Ladislau Banyai, C. C, Giurescu, 
N. N. Constantinescu, Mircea Po
pescu, acad. Miron Nicolescu, loan 
Góliát, Ştefan Pascu — membru 
corespondent al Academiei R. S. 
România.

In încheiere a luat cuvîntul to
varăşul Nicolae Ceauşescu, care 
a subliniat sarcinile ce revin ştiin
ţelor sociale în actuala etapă de 
dezvoltare a societăţii noastre, 
precum şi necesitatea perfecţionă
rii organizării, conducerii şi în
drumării întregii activităţi de cer
cetare şi predare în domeniul 
ştiinţelor sociale, astfel încît aceas
ta să corespundă din ce în ce mai 
bine cerinţelor muncii ideologice 
a partidului, să contribuie la ex
plicarea şi înţelegerea noilor fe
nomene sociale din ţara noastră 
şi din lumea contemporană, să 
slujeaşcă tot mai bine cauzei con
strucţiei socialismului, progresului 
general al patriei.

Şedinţa Consiliului 
de S ta t

în ziua de 13 noiembrie 1969 a 
avut loc Iá Palatul Republicii, şe
dinţa Consiliului de Stat, prezida
tă de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
preşedintele Consiliului de Stat.

In afară de membrii Consiliului 
de Stat, la şedinţă au participat, 
ca invitaţi, miniştri şi conducători 
ai altor organe centrale de stat, 
preşedinţi ai unor comisii perma
nente ale Marii Adunări Naţiona
le, reprezentanţi ai presei.

Consiliul de Stat a dezbătut şi 
adoptat următoarele decrete: de
cret privind organizarea şi func
ţionarea Comitetului de Stat al 
Planificării; decret privind orga
nizarea şi funcţionarea Ministeru
lui Agriculturii şi Silviculturii; de
cret privind organizarea şi funcţio
narea Ministerului Comerţului In
terior; decret pentru modificarea

Decretului nr. 1171/1968 privind 
organizarea şi funcţionarea Minis
terului Invăţămîntuiui; decret pen
tru modificarea Decretului nr. 712 
/1967 cu privire la înfiinţarea, or
ganizarea şi funcţionarea Inspec
toratului general de stat pentru 
controlul calităţii produselor de 
export; decret privind încetarea 
activităţii Departamentului pentru 
valorificarea legumelor şi fructe
lor din cadrul Ministerului Comer
ţului Interior.

Decretele adoptate au fost în 
prealabil examinate şi avizate fa
vorabil de comisiile permanente 
ale Marii Adunări Naţionale.

în continuare Consiliul de Stat 
a examinat unele cereri de gra
ţiere şi a rezolvat lucrările cu
rente.

Şedinţa Consiliului
le M in iştr i

La 13 noiembrie a avut loc o 
şedinţă a Consiliului de Miniştri, 
prezidată de tovarăşul Ion Gheor- 
ghe Maurer, preşedintele Consiliu
lui de Miniştri ai Republicii Socia
liste România. în cadrul şedinţei, 
tovarăşul Corneliu Mănescu, mi
nistrul afacerilor externe, a pre
zentat o informare asupra lucrări
lor Consfătuirii de la Praga, din 
30—31 octombrie a.c., a miniştri
lor afacerilor externe ai statelor 
participante la Tratatul de la 
Varşovia, consacrată discutării u- 
nor probleme legate de pregătirea 
Conferinţei general-europene.

Consiliul de Miniştri a adoptat 
o Hotărîre prin care aprobă acti
vitatea desfăşurată de delegaţia 
română, condusă de ministrul a- 
facerilor externe, la Consfătuirea 
de la Praga din 30—31 octombrie 
a.c.

Publicăm mai jos textul hotă- 
rîrii:

Consiliul de Miniştri al Republi
cii Socialiste România a ascultat 
informarea prezentată de ministrul 
afacerilor externe cu privire la 
Consfătuirea de la Praga, din 30—• 
31 octombrie 1969 a miniştrilor a- 
facerilor externe ai. statelor parti

cipante la Tratatul de la Varşovia, 
consacrată discutării unor proble
me legate de pregătirea conferin
ţei statelor europene pentru secu
ritate şi colaborare în Europa.

Consiliul de Miniştri, în temeiul 
articolului 70 din Constituţia Re
publicii Socialiste România, hotă
răşte să aprobe activitatea desfă
şurată de delegaţia română, con
dusă de ministrul afacerilor ex
terne.

Consiliul de Miniştri al Republi
cii Socialiste România consideră că 
Declaraţia miniştrilor de externe 
ai statelor participante la Tratatul 
de la Varşovia adoptată de Cons
fătuirea de la Praga constituie o 
nouă expresie a eforturilor con
stante ale ţărilor socialiste din Eu
ropa, consacrate soluţionării uneia 
din cele mai importante probleme 
ale vieţii internaţionale actuale — 
înfăptuirea securităţii pe continen
tul european.

Guvernul român este de părere 
că înscrierea pe ordinea de zi a 
Conferinţei pentru securitate şi co-

(Gontinuare în pag. a Ill-a)
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încheierea vizitei în tara noastră a 
primului ministru al Republicii Congo 
(Brazzaville) comandantul Alfred Raoul

Sesiunea
Consiliului
popular
judeţean

Deputaţii Consiliului popular 
al judeţului Sibiu sínt convo
caţi în cea de-a IV-a sesiune 
pentru ziua de 21 noiembrie 
1839 ora 9, în sala de şedinţe 
a Consiliului popular din B-dul 
Victoriei nr. 11.

Sesiunea va dezbate proble
mele privind:

— Stadiul aprovizionării 
populaţiei cu produse agroali- 
mentare;

— Adoptarea pi'oiectului pla
nului de producţie agricolă pe 
anul 1970;

— Modul cum s-au aplicat 
hotăririle şi măsurile luate pri
vind repartizarea numărului de 
locuinţe pe localităţi

Cum gospodărim furaje le ?
m Dezordinea, la ea aGasă m Inspectori sau 
conducători direcţi ai procesului de producţie? 
Pi Oînd vin alţii să rezolve problemele!

Condiţiile climatice din acest 
an au favorizat asigurarea unor 
cantităţi suficiente de furaje, în 
special de fibroase. Problema care 
se pune cu acuitate la ora actuală 
o constituie gospodărirea şi folo
sirea lor raţională în hrana ani
malelor, pentru a nu se mai ivi 
surprize de genul acelora din anii 
trecuţi cînd unităţile erau nevoite, 
în plină iarnă, să-şi procure fu
raje.

In cooperativele agricole din Al- 
ţîna. Miercurea Sibiului, Apoldu 
de Sus, Ocna Sibiului, Şura Mică 
şi din alte localităţi a existat şi 
continuă să existe o permanentă 
preocupare în direcţia gospodăririi 
cu grijă a tuturor furajelor. Coo

peratorii din Şura Mică, de exem
plu, pentru a păstra intactă cali
tatea nutreţurilor, au construit 
două fînare, unde sínt puse la a- 
dăpost peste 70 vagoane fibroase.

In pragul iernii
„O dată cu intrarea animalelor în 
stabulaţie — ne spunea medicul 
veterinar de circumscripţie, loan 
Mărgineanu, am stabilit şi afişat 
în fiecare adăpost raţiile ce se vor 
administra. Furajele au fost pre
date responsabilului furajer loan 
Cioran“.

Teatru! National 
din Weimar la Sibiu

Sala Teatrului de stat din Sibiu 
a găzduit ieri două spectacole ale 
colectivului Teatrului Naţional 
German din Weimar, cu piesa lui 
Heinrich von Kleist Ulciorul sfă- 
rîmat. La spectacolul de seară au 
participat reprezentanţi ai organe
lor locale de partid şi de stat, ai 
instituţiilor de cultură şi artă din 
oraş. Au fost prezenţi, de aseme
nea, Ewald Moldt, ambasadorul 
extraordinar şi plenipotenţiar al 
Republicii Democrate Germane în 
Republica Socialistă România, 
Jürgen Adler, ataşatul cultural al 
Ambasadei. Colectivul artistic este 
însoţit la Sibiu de prof. Otto Lang, 
directorul general al teatrului şi 
de regizorul Fritz Bennevitz, care 
s-au aflat, de asemenea, la spec
tacol.

Deşi piesa marelui dramaturg 
german este foarte cunoscută în

Sibiu, dat fiind că ea a fost ade
seori jucată de trupe de amatori 
şi profesioniste locale (amintim 
numai spectacolele date de teatrul 
german sibian între cele două răz
boaie mondiale, ale elevilor Şcolii 
pedagogice germane date prin a- 
nii 1953—1954, apoi cele 44 de 
reprezentaţii ale colectivului sec
ţiei germane a Teatrului de stat, 
din anii 1958—1959, cînd piesa lui 
Kleist s-a înscris în istoria secţiei 
germane ca una dintre cele mai 
populare), sala teatrului sibian a 
fost neincăpătoare la amîndouă re
prezentaţiile, publicul aplaudînd cu 
căldură savuroasa montare reali
zată de regizorul Fritz Bennevitz, 
jocul inteligent şi plin de farmec 
al actorilor Manfred Heine, Die
trich Nechow, Hildegard Dorow, 
Gudoun Volkmar şi al celorlalţi 
interpreţi.

însă în întîmpinarea caldă cu 
care publicul a primit spectacolele, 
şi pe care ţinuta lor artistică a 
meritat-o din plin, sibienii şi-au 
manifestat totodată sentimentele 
de preţuire, faţă de activitatea pre
stigioasă şi îndelungată a teatru
lui din Weimarul unor puternice 
tradiţii iluministe, teatru fondat 
la 1778 de Goethe, ca unul dintre 
cele mai vechi teatre din Europa, 
faţă de prestigiul înalt pe care îl 
menţine astăzi această instituţie 
distinsă cu Ordinul „Meritul pa
triei“ de către conducerea de stat 
a Republicii Democrate Germane.

Toate acestea au făcut ca spec
tacolele Teatrului Naţional Ger
man din- Weimar să constituie un 
însemnat eveniment cultural în 
viaţa Sibiului.

ION 1TU

Asemenea exemple de matură 
chibzuinţă privind administrarea 
furajelor s-ar mai putea da şi din 
alte unităţi. Dată fiind însă pre
zenţa în sectoarele zootehnice ale 
multor cooperative agricole de 
producţie a unor lacune serioase, 
e firesc să insistăm mai mult a- 
supra acestora, cu gîndul că fac
torii de răspundere vor lua de ur
genţă măsurile ce se impun. Coo
perativa agricolă de producţie din 
Roşia dispune de un efectiv de 
1 122 bovine, din care 522 vaci 
şi juninci. Sectorul zootehnic mai 
cuprinde 409 porci şi 5 043 ovine. 
Numărul mare de animale a ne
cesitat o serioasă preocupare pen
tru asigurarea unei baze furajere 
corespunzătoare. La toate brigă
zile fibroasele au fost adunate şi 
s-a împrejmuit locul de depozi
tare cu un gard de sîrmă. Din pă
cate, acţiunea, care tindea spre o 
gospodărire şi folosire raţională a 
furajelor, s-a oprit aici. La bri
gada zootehnică din Roşia, dincolo 
de gardul de sîrmă, şirele stau cu 
coamele distruse de vînt, morcovii 
furajeri sínt neacoperiţi, expuşi la 
îngheţ, iar dincoace de gard, în 
j,urul grajdului de vaci nr. 4, nu
treţurile sínt călcate în picioare 
de vitele scoase dimineaţa la pă
şune. Brigadierul Ştefan Gross ne 
spunea că se îngrijeşte de distri
buirea furajelor. Cum, am văzut. 
L-am rugat să ne spună ce raţii 
au fost stabilite pentru perioada 
de stabulaţie. „Întrucît animalele 
mai sínt scoase peste zi la păşune 
— ne-a spus el — doar dimineaţa 
le dăm circa 15 kg frunze de sfe
clă şi coceni de porumb“. Mai pre
cis nici că se poate. Aşa ne-am 
dumirit şi noi de ce în jurul graj
durilor se afla atîta nutreţ risipit. 
Nici pentru tineretul taurin, care 
se află în permanenţă la grajd, 
raţia de furajare nu a fost afişată. 
După cite îşi aminteşte brigadie
rul şi âici se administrează, în a- 
fară de cele 3 kg trifoi, frunze 
de sfeclă şi cpceni de porumb, de
sigur, după aprecierea îngrijitori
lor. Şi cînd te gîndeşti că toate a- 
ceste deficienţe tronează sub pri
virile oblăduitoare ale celor doi 
specialişti care n-au în sarcină de
cit sectorul zootehnic de la C.A.P.

(Continuare în pag. a IlI-a) 
P. BUD

Preşedintele Consiliului de Stat,
NICOLAE CEAUŞESCU,

ministru al Republicii Congo (Brazzaville)

Semnarea unor acorduri

tinderea colaborării şi cooperării 
dintre Republica Socialistă Româ
nia şi Republica Congo (Brazza
ville) pe baza principiilor dreptu
lui internaţional, ale respectării 
suveranităţii şi independenţei na
ţionale, egalităţii în drepturi, ne
amestecului în treburile interne şi 
avantajului reciproc.

Reliefîndu-se a t a ş a m e n t u l  
profund al celor două popoare faţă 
de cauza păcii şi înţelegerii inter
naţionale, în cadrul convorbirii s-a

înapoierea în patrie
tră, a părăsit joi ia amiază Capi-Primul ministru al Republicii 

Congo (Brazzaville), comandantul 
Alfred Raoul, care, la invitaţia 
preşedintelui Consiliului de Mi
niştri al Republicii Socialiste Ro
mânia, Ion Gheorghe Maurer a 
făcut o vizită oficială in ţara noas-

Preşedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu, a primit joi 
dimineaţă pe primul ministru al 
Republicii Congo (Brazzaville), co
mandantul Alfred Raoul, care se 
află în vizită oficială în ţara noas
tră.

La primire au luat parte preşe
dintele Consiliului de Miniştri, Ion 
Gheorghe Maurer, ministrul aface
rilor externe Corneliu Mănescu, 
ministrul minelor, Bujor Almăşan, 
şi Alexandru Tujon, ambasadorul 
României la Brazzaville.

Premierul congolez a fost înso
ţit de Charles Assemekang, minis
trul afacerilor externe, Ambroise 
Noumazalaye, coordonator al Co
misariatului general al planului.

în cursul convorbirii s-a remar
cat cu satisfacţie că relaţiile din
tre cele două ţări înregistrează o 
evoluţie ascendentă, evidenţiindu- 
se dorinţa comună de a se folosi 
în viitor noi posibilităţi pentru ex-

La Ministerul Afacerilor Exter
ne, a avut loc joi dimineaţa sem
narea acordurilor de cooperare e- 
conomică şi tehnică, cultural-ştiin- 
ţifică şi a acordului comercial pe 
termen lung între Republica So
cialistă România şi Republica Con
go (Brazzaville).

Acordurile au fost semnate din 
partea română de ministrul afa
cerilor externe, Corneliu Mănescu,

In cursul dimineţii de joi, mi
nistrul afacerilor externe al Re
publicii Socialiste România, Corne
liu Mănescu, a avut o întrevedere 
cu ministrul afacerilor externe al 
Republicii Congo (Brazzaville), 
Charles Assemekang.

In cadrul convorbirii avute, care 
s-a desfăşurat într-o atmosferă

iar din partea congoleză de minis
trul afacerilor externe, Charles 
Assemekang.

După semnarea acordurilor, cei 
doi miniştri de externe au rostit 
scurte alocuţiuni, subliniind impor
tanţa documentelor încheiate pen
tru dezvoltarea relaţiilor bilatera
le în interesul ambelor popoare, 
al păcii şi colaborării internaţio
nale.

cordială, prietenească, au fost dis
cutate aspecte ale dezvoltării şi 
diversificării colaborării dintre Re
publica Socialistă România şi Re
publica Congo (Brazzaville) şi s-a 
efectuat un schimb util de păreri 
în probleme internaţionale de in
teres comun

subliniat necesitatea sprijinirii po
poarelor care şi-au cucerit de cu- 
rînd independenţa în lupta lor 
pentru libertate şi progres social, 
împotriva imperialismului, a colo
nialismului şi neocoldnialismuluî, 
pentru a-şi dezvolta economia, 
ştiinţa şi cultura de sine stătătoare, 
în folosul ţărilor respective, al 
cauzei păcii şi progresului.

întrevederea s-a desfăşurat în
tr-o atmosferă cordială, priete
nească.

tal a.
Premierul congolez a fost însoţit 

de Charles Assemekang, ministrul 
afacerilor externe, Ambroise Nou
mazalaye, coordonator ai Comisa
riatului general al planului, de al
te persoane oficiale.

La plecare, pe aeroportul Bă- 
neasa, oaspeţii au fost conduşi de 
preşedintele Consiliului de Miniş
tri, Ion Gheorghe Maurer, Corne
liu Mănescu, ministrul afacerilor 
externe, Nicolae Agachi, Bujor Al
măşan, Cornel Burtică — miniştri, 
Alexandru Tujon, ambasadorul 
României la Brazzaville, de mem
bri ai conducerii unor ministere şi 
instituţii centrale, generali şi ofi
ţeri superiori, ziarişti.

Pe aeroport erau arborate dra
pelele de stat ale Republicii Socia
liste România şi Republicii Con
go (Brazzaville).

După ce au fost intonate imnu
rile de stat ale celor două ţări. cei 
doi şefi de guverne au trecut in 
revistă garda de onoare aliniată 
pê  aeroport. Oaspeţii şi-au luat a- 
poi rămas bun de la persoanele 
oficiale române aflate pe aeroport.

înainte de plecare, primul mi
nistru al Republicii Congo (Braz
zaville), comandantul Alfred Ra
oul, şi-a luat un călduros bun ră
mas de la preşedintele Consiliului 
de Miniştri, Ion Gheorghe Maurer.

Un grup de pionieri a oferit oas
peţilor buchete de flori.

(Agerpres) f

întrevedere Corneliu Mănescu 
— Charles Assemekang
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SlMBATA
FOTBAL — Sibiu: stadion Me

talul, ora 14, A.S.A. Sibiu —• Me
talul Aiud (divizia C); teren C.F.R.,. 
ora 14,30, C.F.R Sibiu — Auto- 
mecanica Mediaş; teren Voinţa, o- 
ra 14,30, Voinţa Sibiu — Sparta 
Mediaş; Mediaş: teren Record, ora 
14,30, Record Mediaş —1 Metalur
gica Sibiu; Copşa Mică: ora 14,30,: 
Carboşin C. Mică — Textila Cis- 
nădie; Mirşa: ora 14,30, Carpaţi 
Mîrşa — Textila Mediaş (toate 
campionat judeţean de seniori).

I. DUMINICA
RUGBI — Sibiu: stadiö» ^leta

lul, ora 12, C.S.M. Sibiu —» ştiin
ţa Petroşani (divizia A). i

FOTBAL —• Sibiu: stadion Kos
táiul, ora 10, C.S.M. Sibiu — Men
talul Tr. Severin (divizia B); terert

Voinţa, ora 9,30, Independenţa Si
biu —• Gaz metan Mediaş şi ora 
11, A.S.A, Sibiu — Chimica Tir- 
năveni; teren C.F.R., ora 10,
C.S.M. Sibiu — Şoimii Sibiu (toa
te campionat naţional de juniori);' 
Mediaş: stadion Gaz metan, ora
10, Gaz metan Mediaş —• Meta
lurgistul Cugir (divizia B).

BASCHET — Mediaş: sala Şco
lii sportive, ora 10,30, Şcoala spor
tivă Mediaş —• Şcoala sportivă 
Făgăraş (f) — divizia şcolară.

VOLEI — Sibiu: sala Şcolii mi
litare de ofiţeri „Nicolae Bălcescu“ 
(str, Ştefan cel Mare), ora 9, Vo
inţa Sibiu — Corvinul Deva (f)—■ 
divizia B; ora 10,30, C.S.M. Sibiul 
— Rapid Bucureşti (f) — divizia 
!A) sala Şcolii sportive, ora 8,30, 
Şcoala sportivă IV Sibiu — 7 No
iembrie Sibiu (f) — campionat ju-

în timpul unui antrenament în sala sportivă a Şcolii de ofiţeri „Nicolae 
Bălcescu“ din Sibiu

Foto: HORST BUCHFELNER

Probleme ale clasei 
a IX-a generală

US. 8 HAI
FABRICA Bi p ie ii

fiIR C A LTĂ niN U

ÎNCĂLŢĂMINTE MM PIELE 
PENTRU C0PÜ SÍ PENEI

—CtSMULÎTE PENTRU FEMEI

Încălţăminte, cu feţe textíle
ÎN MODELE si CULORI VARIATE 
PENTRU TOATE SEZ0ANELE

O  u n i t a t e  m e ş 
teşugărească 
m o d e r n i z a t ă

Odată cu instalarea în noul lo
cal, tîmplăria de mobilă din Ag
nita — unitate a Uniunii coope
rativelor meşteşugăreşti — a fost 
dotată cu maşini moderne de pre
lucrare a lemnului, maşini de rin- 
deluit grosimi, fierăstraie panglică, 
maşini de scobit şi găurit orizon
tal şi diferite unelte de lucru. Dis- 
punînd de capacităţi sporite, tîm
plăria produce în prezent garnituri 
c)e bucătărie, camere combinate, 
taburete şi alte articole de tîmplă- 
rie pentru export în Franţa, uşi 
şl binale pentru locuinţe.

Pentru anul viitor se prevede 
lărgirea sortimentelor de mobilă 
prin introducerea în fabricaţie a 
unor noi modele din material u- 
sor.

— ■!«

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE: Riul Negru (orele 18,00
şi 20,00).

BAZNA BAI: Neînţelesul (o-
rele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Pe plajele 
lumii (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Bela (orele 17,00 şi 
19,00).

TEATRU
Teatrul maghiar din Timişoa

ra prezintă, în sala Teatrului 
de stat din Sibiu, ora 20,00, pi
esa îngrijitorul.

TELEVIZIUNE
CINEMA

SIBIU; PACEA: Baltagul (o-
rele 9,30; 11,45; 14,00; 10,30,
19,00; 21,00); ARTA: My Fair 
Lady, seriile I si II (orele 9,30 
13,00; 10,30; 20,00); TINERE
TULUI: Operaţiunea Belgra< 

I (orele 10,00; 12,00; 14.30; 16,30
10,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE
Dragoste la zero grade (orele 
10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi

1  20,00).
Cadru din filmul Prinţesa tristă, care rulează 

„Tineretului“ din Mediaş
la cinematograful

17.00 D eschiderea em isiun ii. C onsui- 
ta ţ i i  p e n tru  elevi. M atem atică 
clasa a  X ll-a .

17.30 Fizică — clasa a V in -a .
13.00 L um ea copiilor. D aniela  şi 

A şchiuţă la  fo tograf.
13,20 F ilm : „P rim ii paş i“ .
13.30 E m isiune econom ică.
19.00 T e le ju rn a lu l de seară .
18.30 La volan — em isiune p en tru  

autom obllişti,
19,43 E m isiune de ştiin ţă .
20,15 F ilm  artis tic : „A venturile  lu i 

Tom Saw yer“,
21,45 R eflector. T elefo ile ton  co tid ian .
21,53 C adran  — em isiune de ac tu a li

ta te  in te rn a ţio n a lă .
22,25 G lorii ale scenei lirice  ro m â

neşti.
22,55 T ele ju rn a lu l de  noap te.
23,10 în ch id e rea  em isiunii.

deţean; ora 10,30, Şcoala sportivă 
Sibiu — Ştiinţa Miercurea Sibiu
lui (f) — divizia şcolară; ora 12, 
Progresul Sibiu —• Victoria Ag
nita (m) — campionat judeţean; 
sala Agricola, ora 9, Liceul agri
col Sibiu — Liceul Alba Iulia (f) 
—• divizia şcolară; Mediaş; sala 
Şcolii sportive, ora 11,30, Ştiinţa 
Mediaş — Steaua roşie Sibiu (f) 
şi ora 12,30, Vitrometan Mediaş 
-— Independenţa Sibiu (m) — am
bele campionat judeţean,

POPICE — Mediaş: arena Gaz 
metan, ora 8,30, Gaz metan Me
diaş —-Voinţa Tg. Mureş (m) — 
divizia A.

Ş A H

Echipa Zorile a 
ieşit învingătoare

Prima întilnire în cadrul cam
pionatului republican pe echipe, 
faza municipiului Sibiu, a avut 
loc între Progresul şi Zorile. în
trecerea s-a soldat cu rezultatul 
de 4—2 pentru Zorile, adversara 
ei prezentîndu-se cu o echipă in
completă.

A doua întilnire va avea loc la 
clubul „Independenţa“, în ziua de 
16 noiembrie, ora 9,30, între Inde
pendenţa şi Progresul.

A. F. .1.

•  Martin Binder din Sibiu de
ţine un record la infracţiuni; a 
furat un tractor de la I.A.S. Mar- 
pod, a comis două accidente de 
circulaţie, părăsind apoi locul fap
tei şi, în sfîrşit, a furat de la 
C.A.P. Kimbav un butoi cu ulei. 
Toate acestea într-o singură noap
te.

© Organele de miliţie au desco
perit recent o periculoasă infrac
toare — Aurica Moldovan din Cu- 
cerdea, jud. Mureş —• care opera 
în oraşul Sibiu. Scontînd pe credu
litatea unor cetăţeni ca Rojica Si- 
iaghi (str. Galileo Galilei nr. 7), 
Virginia Oros (Galileo Galilei nr. 
1) şi Constantin Lăpădat, Aurica 
Moldovan a luat de la aceştia bani 
şi obiecte în valoare de peste 
20 000, „obljgîndu-se“ de a le re
zolva nu se ştie ce necazuri, prin 
magie, farmece şi descîntece.

Paradoxal, în secolul nostru.
9  La locuinţa cetăţeanului loan 

Stoica, din Dîrlos, nr. 225, a izbuc

nit într-una din după-amiezile 
săptămînii trecute un incendiu ca
re a cuprins grajdul şi şura. In 
cite va minute totul era în flăcări. 
Numai prezenţa întîmplătoare a 
cîtorva bărbaţi şi intervenţia lor 
promptă au putut stăvili flăcările. 
Pagubele materiale se ridică la 
peste 2 500 lei. Incendiatorul: co
pilul proprietarului, în vîrstă de 
4 ani, căruia i s-a permis să se 
joace cu chibriturile.

9  In timp ce Petru Roşea şi 
Ion Bunea conduceau căruţa pe 
şosea spre Săcel, din spre Sălişte, 
autoturismul 4B 9603 condus de 
Marin Marin s-a angajat în depă
şire fără să se asigure. Vrînd să 
evite un a-lt autovehicul care cir
cula din sens invers, conducătorul 
autoturismului a frînat. Din cau
za şoselei alunecoase a derapat, 
lovind căruţa şi aceidentînd grav 
pe Ion Bunea, care a decedat în 
drum spre spital.

Schimb locuinţă Bucureşti — Sibiu. Cedez Bucureşti garsonieră, cen
tral, Bulevardul Dacia, doresc Sibiu apartament. Informaţii Sibiu, te
lefon 7 31 83, orele 8—14.

Pierdut carte de muncă seria Ab nr. 313140, eliberată de întreprin
derea foraj Zătren pe numele Meianu Constantin. O declar nulă.

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şi 10 

m şi apune la 16 h şi 50 m. 
Vreme în general frumoasă dar 
rece noaptea şi dimineaţa. Ce
rul va fi variabil. Vîntul va su
fla slab pînă la potrivit din sec
torul nord-vestic. Minimele vor 
fi cuprinse între minus 4 şi 
plus 1 grad, iar maximele vor 
oscila între 13 şi 17 grade. Di 
mineaţa ceaţă locală.

MEDIAŞ: PROGRESUL: La 
Nord prin Nord Vest (orele 
9,00; 13,00; 16,30; 20,00); TI
NERETULUI: Prinţesa tristă 
(orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA: Prinţul negru (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CIŞNADIE: POPULAR:Noap
tea generalilor, seriile I şi II 
(orele 11,00; 14,00; 17,00 şi
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Tată de fa
milie (orele 10,00; 16,00; 18,00; 
20,00).
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Pentru sezonul de vară 1970

I . H . R .  M A M A I A
ANGAJEAZĂ,

prin contract, pentru funcţia de ajutori ospătari, 
tinere între 18— 25 ani, care să vorbească curent 
limba germană.
Se asigură masa, cazarea şi transport gratuit.

Doritoarele vor depune cerere la biroul personal din 
cadrul I.H.R. Sibiu, pînă la data de 31 decembrie 1969.

Generalizarea învăţămîntuliri da 
10 ani, latură importantă a revo
luţiei noastre culturale a început 
să facă paşi concreţi şi siguri în 
viaţa şcolii româneşti. Pentru ce
tăţenii patriei noastre, contempo
rani ai Combinatului siderurgic de 
la Galaţi sau ai Complexului hi
droenergetic de la Porţile de Fier, 
învăţaţi să audă şi să vadă lucruri 
noi şi măreţe, generalizarea învă- 
ţămîntului de 10 ani, concretizată 
prin înfiinţarea claselor a IX-a 
generale este în
că o dovadă că 
partidul şi statul 
nostru priveşte 
înainte, pregătind 
oameni capabili 
să stăpînească 
tehnica în conti
nuu progres.

Pentru cadrele 
didactice aceas
tă nouă sarcină implică preocupări 
de mari proporţii; ea constituie o 
piatră de încercare a potenţialului 
sodal-uman al slujitorilor şcolii. 
Sub imperiul acestor comanda
mente s-a desfăşurat cu cîtva 
timp în urmă adunarea generală a 
organizaţiei de partid de la Liceul 
nr. 2 Mediaş. în referatul prezen
tat de tovarăşul Eugen Rîşnovea- 
nu, director adjunct al liceului, 
s-au conturat două probleme: cum 
s-a pregătit colectivul şcolii în ve
derea acestui eveniment şi cum 
s-au realizat primii paşi pe acest 
nou drum. Comuniştii s-au stră
duit (şi au reuşit) să ridice cali
tatea discuţiilor şi propunerilor la 
valoarea acestei sarcini. Marius 
Călinescu, directorul liceului, Geor- 
geta Bîrlogeanu, secretara organi
zaţiei de bază, alte cadre didactice 
ca Inge Jikeli, Doina Boilă, loan 
Rusu etc. au adus o contribuţie 
esenţială la buna desfăşurare a lu
crărilor adunării generale, la a- 
precierea şi orientarea activităţilor 
la aceste clase.

Dezbaterile au conturat cîteva 
cerinţe de bază ale muncii eomu-

Ín discuţia orgarti-9 %J

zaţiei de partid
din şcoală

niştilor de la aceste clase. Instruc
ţia nu se rezumă, aici, numai la 
cunoştinţe teoretice, ci în egală 
măsură are importanţă pregătirea 
practică, la care trebuie să se a- 
dauge în orice moment al muncii 
grija pentru încadrarea viitorilor 
absolvenţi în viaţa societăţii. Mun
ca diferenţiată cu elevii, cunoaşte
rea lor temeinică şi multilaterală, 
depistarea înclinaţiilor lor reale, 
a puterii de muncă, a preferinţelor 
etc. trebuie să constituie un în

dreptar capabil a 
dinamiza şi con
cretiza efortul e- 
ducativ. Ne vom 
feri a defini aces
te clase drept 
„clase obişnuite 
minus elevii frun
taşi“ — aşa cum 
se mai poate a- 
uzi pe alocuri. O 
astfel de abor

dare a problemei nu foloseşte ni
mănui. Folosirea analizei psiholo
gice a elevilor, însoţită de cunoaş
terea condiţiilor în care ei au cres
cut, sínt de natură să suscite acel 
nobil interes al educatorului faţă 
de viitorul învăţăceilor săi, a că
ror prezenţă în societate este aş
teptată şi pregătită.

Printre măsurile adoptate în a- 
dunarea generală aceea care cere 
ca membrii biroului, împreună cu 
directorii, să urmărească pas cu 
pas activitatea la aceste clase, să 
se soluţioneze orice anomalie în 
stadiu incipient, ne obligă la mult. 
Dat fiind că la aceste clase sínt 
încadrate cadre didactice cu o bo
gată experienţă şi activitate rodni
că ne dă certitudinea :că la finele 
trimestrului I, cînd se va analiza 
într-o şedinţă de birou activitatea 
de la clasele a IX-a, vom putea 
constata rezultate dintre cele mai 
bune.

Prof. IO AN MOLDOVAN 
membru în biroul organizaţiei 
de bază Liceul nr. 2 Mediaş

în timpul unei ove, la clasa de pictură a profesorii lui Simion Fierea (dreapta) de la Şcoala populară
de artă din Sibiu

Foto: FRED NUSS

Retrospectivă m uzeistică
Cu doisprezece ani în urmă, din 

iniţiativa organelor locale de par
tid şi de stat, în Agnita s-au pus 
bazele unui muzeu. Scopul urmă
rit a fost acela de a păstra patri
moniul muzeistic de pe Valea Hîr- 
tibaciului — destul de bogat —, 
de a-1 pune la dispoziţia vizitato
rilor.

Deoarece în Agnita era prima 
instituţie de acest fel, colectarea 
viitorului fond muzeistic a trebuit 
să se facă după criteriile unei ac
tivităţi constitutive: săpături de 
sondaj şi salvare pentru expona
tele necesare reprezentării orîndu- 
irilor primitivă şi sclavagistă, de
pistări, identificări de exponate ne
cesare pentru reprezentarea orîn- 
duirilor feudală şi capitalistă, pro-

■ ms p o r t . . . s p o r t . .. s p o r t . . .

Panoram ic co m p etitto n a l

curarea de materiale necesare pre
zentării construcţiei socialismului 
în patria noastră — machete, gra
fice, fotografii.

în realizarea scopului propus au 
fost solicitaţi şi au răspuns cu plă
cere intelectualii şi toţi cei cu dra
goste de cultură din Agnita, cit şi 
din cele 45 de localităţi oe făceau 
parte din fostul raion Agnita. S-a 
format un sfat ştiinţific al muze
ului şi un număr mare de „prie
teni ai muzeului“, oameni de dife
rite profesii, Un sprijin demn de 
amintit a fost primit din partea 
elevilor liceului din localitate, 
sprijin concretizat în săpături de 
sondaj atît pe hotarul oraşului cit 
şi în localităţile învecinate. Colec
ţiile muzeului crescînd lună de lu
nă, au fost amenajate trei săli 
pentru vizitatori în clădirea din 
str. Gării nr. 2, iar la subsol s-a 
amenajat un spaţiu pentru depo
zitarea bibliotecii documentare. 
Printr-Q colaborare rodnică. între 
„Sfatul ştiinţific“, „Prietenii mu
zeului“ şi muzeografi, numărul o- 
biecţelor muzeistice şi al cărţilor 
pentru bibliotecă a crescut an de 
an —• îndeosebi prin donaţii, Bo
gatele colecţii enumeră astăzi cir
ca 5 000 de exponate din domeniul

istoriei, etnografiei, artei plastice 
iar biblioteca documentară constă 
în circa 12 500 titluri, din care 
peste 500 cărţi rare şi un unicat. 
O parte din fondul arhivistic — 
circa 3 000 de piese — a fost pre
dat filialei Arhivelor de stat din 
Sibiu, iar altă parte — Bibliotecii 
Academiei Republicii Socialiste 
România.

Deoarece sălile de expunere şi 
depozitare erau neîncăpătoare, re
cent muzeul din Agnita s-a mutat 
In strada 23 August nr. 29 — 
clădire în stil baroc. Noul sediu a- 
sigură expunerea obiectelor, per
mite dezvoltarea în viitor şi oferă 
condiţii pentru a fi aduse zecile 
de exponate care au fost date sub 
formă de împrumut temporar u- 
nor unităţi muzeistice mari din 
Bucureşti, Sibiu, Braşov, exponate 
rare şi care prin excepţionala lor 
frumuseţe şi valoare au entuzias
mat multe mii de vizitatori din 
ţară şi de peste hotare.

MARIANA DANEŞ 
îndrumătoare la Muzeul de 

istorie Agnita

IO AN ANDREI

Uzina de prototipuri şi reparaţii 
de utilaj chimic Făgăraş

recrutează candidaţi pentru forma de învăţămînt 
UCENICIE LA LOCUL DE M UNCĂ  

în meseriile:
LĂCĂTUŞ MECANIC,
SUDOR şi CAZANGIU.

Se pot înscrie absolvenţi (băieţi) a 8 (7) clase în vîrstă 
de 15— 18 ani.

Examenul de admitere va avea loc în perioada 
25 noiembrie— 30 noiembrie 1969 în oraşul Făgăraş. 

Se asigură cazarea, ucenicii beneficiind de un salariu de 
400— 500 lei lunar.

Informaţii suplimentare la serviciul personal al uzinei 
telefon 17 10 interior 148.

Combinatul chimic Rîmnicu Vîlcea
ANGAJEAZĂ URGENT:

— tinichigii industriali categoria 5— 8,
— izolatori termici categoria 4— 6,
— fochişti cazane de abur autorizaţi I.S.C.I.R. 

categoria a III-a, sau a Il-a, cat. 5— 8.
Se acordă spaţiu de locuit la data angajării.

Alte lămuriri se dau la serviciul personal telefon 12 98.
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99P r o g r e s u l  î n c e p e
s ă n ă t a f e a

c u
m u n c i t o r u l u i

Cu conf. dr. IOSIF SUCIU de la catedra de boli profesionale a I.M.F. Cluj despre primul curs de
perfecţionare a medicilor de întreprindere.

Relaţia om-maşină — (şi) un domeniu al medicului
Mutaţii în „lumea noxelor“ industriale
Cit costă o îmbolnăvire profesională?
Un deziderat: Studiul morbidităţii pe fluxul tehno
logic

Avind concursul Direcţiei sani
tare judeţene (dr. Iosif Lulay) am 
profitat de prezenţa la Sibiu a re
putatului specialist clujan, conf. 
dr. Iosif Suciu, pentru a organiza 
o discuţie pe tema enunţată în 
subtitlul acestui articol.

Rep. — Trăsăturile produc
ţiei modeme care fac strict ne
cesare asemenea cursuri de per
fecţionare, problematica celui 
organizat la Sibiu — acestea ar 
fi chestiunile la care am dori să 
vă opriţi pentru început.

0 — Ritmul rapid de moderniza
re a producţiei de bunuri aduce 
cu sine schimbări tot atît de ra
pide ale categoriilor de solicitări la 
care are a face faţă lucrătorul. 
Automatizarea — dacă ne referim 
doar la acest „copil-minune“ al 
veacului nostru — conduce la o 
scădere spectaculară a efortului 
fizic. Nu fără a facilita intrarea 
în scenă a altora: solicitările de 
tip neuropsihic şi neuromotorii. 
La pupitrul de comandă lucrăto
rul se mişcă puţin. Apar deficien
ţele circulatorii, fenomenele de 
stază în organism. Adăugind chi
mizarea, vibraţiile, zgomotele, toa
te acestea cer alte remedii. Se 
vorbeşte, pe drept cuvînt, de 
schimbări rapide ale categoriilor 
de noxe (factori de morbiditate, 
de îmbolnăvire). Preocupările 
mondiale...

Rep. — Cu rugămintea de-a 
reveni Ia ceea ce voiaţi să ne 
împărtăşiţi, v-am ruga să con
cretizaţi raţiunea cursului pe 
care-1 conduceţi, problematica 
lui.

— Uzura rapidă a cunoştinţe
lor implică necesitatea stringentă 
a împrospătării cunoştinţelor — 
deziderat formulat limpede în do
cumentele Congresului al X-lea, în 
lucrările Plenarei C.C, al P.C.R. 
consacrată analizei stării de sănă
tate a populaţiei. Motiv pentru ca
re s-a hotărît organizarea unor 
cursuri periodice. Cel de la Sibiu, 
primul de acest specific din ţară, 
are ca obiect: „Igiena muncii şi 
bolile profesionale“. Scopul? A-i 
pregăti pe medicii de întreprinde
re cu problemele noi pe care le 
comportă azi igiena muncii şi bo
lile profesionale şi, prin contactul 
eu cele mai noi cuceriri ştiinţifice 
în materie, a-i înarma pe cursanţi 
eu o metodologie şi o concepţie 
nouă în abordarea problemelor 
specifice. Cursul, cu o durată de 
două săptămîni, conţine expuneri 
zilnice urmate de exemplificări şi 
discuţii „pe viu“, în întreprinderi 
din Sibiu.

(Participă un număr de 15 me
dici de întreprindere din judeţul 
Sibiu).

Rep. Revenind la acel tur 
de orizont al preocupărilor 
mondiale în problemele de igie
na muncii şi boli profesionale.,,

— Pretutindeni, medicul specia
list în igiena muncii este preocu
pat de profilaxie. De la studiul 
care conduce la dispunerea judi
cioasă a unor butoane (dispunere 
care să excludă efortul inutil), la 
investigarea morbidităţii pe fazele 
fluxului tehnologic, pe repere, de 
la indicarea exactă a unor anume 
mişcări (cele mai economicoase) la 
o operaţie pînă la indicarea nece
sităţii unor mecanizări în locurile 
în care efortul depăşeşte nişte li
mite biologice, totul este axat pe 
prevenire.

Am în faţă un proces tehnologic 
(de la ,,Volvo“-Suedia) „desfăcut“ 
pînă la faza mişcărilor celor mai 
simple, strict cronometrat, care 
include contribuţia specialistului 
medic. Mă gîndese la constatarea 
O.M.S. că 1 dolar investit în asis
tenţă medicală poate aduce 4—5 
dolari venit anual, la constatarea 
unor specialişti japonezi că îmbol
năvirea unui muncitor costă de 
10—15 ori mai mult azi, în con
diţiile automatizării. De altfel ca
binetele de profilaxie sínt, în ma
rile întreprinderi, la ordinea zilei.

Rep. — S-ar putea spune că 
medicul poate deveni un fac
tor de producţie...

— Exact. Formularea nu-i de 
loc pretenţioasă. Dimpotrivă, aco
peră un adevăr înţeles exact în 
toate ţările puternic industrializa
te. Şi, revenind la profilaxie, la 
o fabrică sibiană 1 300 de ore îm
bolnăviri au costat 80 000 lei. Un 
studiu al cauzelor conduce la con
cluzia că respectarea unor norme 
simple de igiena muncii ar fi pu
tut înlătura complet pierderile. 
Bineînţeles fără nici' o investiţie. 
Sau, să luăm un alt exemplu. In
tr-o anume întreprindere, cele mai 
zgomotoase maşini sínt aranjate 
lingă locurile unde se face numă
rarea, verificarea şi ambalarea. O 
altă dispunere (posibilă fără inves
tiţii, în cadrul reparaţiilor perio
dice) ar duce la o creştere sensi
bilă a productivităţii. Ca să nu 
vorbim de investigarea cauzelor 
morbidităţii pe fiecare fază a flu
xului.

Rep. — Rămîne ca tehnicie
nii noştri să fie mai receptivi 
la aceste chestiuni...

—• Au început să fie. O dovadă 
la îndemînă ar fi constatarea sen
sibilităţii cadrelor tehnico-econo- 
mice din întreprinderile sibiene 
faţă de problemele ridicate în 
cursul demonstraţiilor practice.

Rep. — Un motiv în plus 
spre a pleda pentru aportul

medicului la organizarea ştiin
ţifică a producţiei şi a muncii.

— Evident, Şi sper ca tot ceea 
ce am spus să fi pledat pentru 
aceasta.

Rep. — Citeva cuvinte des
pre ambianţa sibiană sub as
pectele legate de preocupările 
dumneavoastră.

— Ar fi de înscris aci concursul 
larg şi bjnevoitor al conducerilor 
întreprinderilor, interesul pentru 
perfecţionarea producţiei, con
cursul Direcţiei sanitare. Ar mai 
fi de adăugat faptul că Sibiul o- 
feră un cîmp larg de aplicaţie prin 
situaţia sa de judeţ puternic in
dustrializat, prin ponderea însem
nată a industriei uşoare, industrie 
caracterizată de variabilitatea ma
re a produselor şi, deci, a condi
ţiilor de muncă.

Rep. — Şi citeva cuvinte 
despre participanţi...

— Deosebit de interesaţi. Pun 
probleme, discută, se frămîntă. 
Din acest punct de vedere sínt 
convins că am condus unul dintre 
cele mai reuşite cursuri. Şi mai 
cred cu tărie în saltul net calita
tiv în asistenţa medicală din în
treprinderile Sibiului, că perfec
ţionarea continuă — şi cu aportul 
medicului — a relaţiei biunivocă 
om-maşină va conduce la realizări 
pe măsura exigenţelor producţiei 
şi productivităţii moderne.

Discuţie consemnată de 
VICTOR DOMŞA

Cad frunze. în parc vibrează nostalgii de toamnă. Dar pentru 

ei oricînd şi oriunde există o singură vîrstă — PRIMĂVARA

Foto: FRED NUSS

Cum gospodărim fura je le?
(Urmare din pag. I)

Roşia! Este vorba de medicul ve
terinar Cornel Bratu şi de ingi
nerul zootehnist Eugen Bakoşi. 
Unde este crezul cu care au ple
cat din facultate, unde este acea 
dăruire pentru meseria aleasă?

In cooperativa agricolă vecină, 
la Cornăţel, unde activitatea în 
sectorul zootehnic se zice că se
sprijină pe umerii a trei briga
dieri, un preşedinte şi trei specia
lişti, situaţia este şi mai critică 
in privinţa gospodăririi şi admi
nistrării furajelor. La grajdurile
din Cornăţel şirele de fin stau să 
se năruie. In jurul lor finul este 
împrăştiat. Baloţii de paie se află 
in cea mai mare parte pe cîmp, 
în timp ce vitele duc lipsă de aş
ternut. Consultînd balanţa furaje
ră, am constatat că paiele nu pri
sosesc. Tovarăşul Traian Vulcan, 
preşedintele unităţii, ne spunea 
chiar că va avea serioase greutăţi 
la iarnă din lipsa de paie. Nu ştim 
însă dacă dumnealui şi ceilalţi fac
tori de răspundere au cunoştinţă 
de faptul că mecanizatorii ce de
servesc unitatea, pentru a executa 
arături, au fost nevoiţi să dea foc 
paielor neadunate? loan Mihu, 
brigadierul zootehnie, ne spunea 
că medicul veterinar, pe post de 
zootehnist, Lazăr Şoima, a trecut

mai devreme pe, acolo şi s-a in
teresat cum se desfăşoară progra
mul. Apoi a plecat. Atit şi nimic 
mai mult. Mai de dimineaţă au 
trecut pe la grajduri şi medicul 
veterinar de circumscripţie, Cornel 
Savu, şi chiar preşedintele unită
ţii. Toţi s-au „interesat“, în chip 
de inspectori, cum se desfăşoară 
programul. Nici unul însă nu s-a 
oprit mai mult să analizeze cau
zele stărilor de lucruri şi să ia ime
diat măsuri pentru a îndrepta si
tuaţia. Dacă s-ar fi întreprins mă
suri adecvate, multe din probleme 
ar fi fost soluţionate, fiind vorba 
în esenţă despre nişte aspecte des
tul de mărunte ce pot fi uşor re
zolvate. Este oare atît de greu sa 
fie mobilizate într-o zi toate ate
lajele, remorcile, camioanele pen
tru a transporta baloţii de paie din 
cîmp? Nicidecum. Au remarcat a- 
cest lucru pînă şi conducătorii u- 
nităţii. S-au plîns că nu au forţe 
suficiente pentru terminarea unor 
construcţii în zootehnie. A venit 
preşedintele consiliului popular 
comunal şi în citeva ore a rezol
vat problema. Un obicei stator
nicit, se pare, de mai multă vre
me: să vină alţii să le rezolve pro
blemele. Brigadierul Mihu zicea că 
raţiile n-au fost încă stabilite. „Pe 
timpul acesta frumos, vitele mai 
ies la păşune, aşa că numai dimi

neaţa le dăm trifoi de pe podul 
grajdului — zicea el. De cîntărit 
cine să-l mai cîntărească“. Iată şi 
relatarea medicului veterinar, La
zăr Şoima: „în prezent adminis
trăm cite două kg fin natural, din 
şire“. In urma „inspecţiei“ făcute 
de dimineaţă, specialistul unităţii 
nici nu cunoştea măcar că anima
lele erau furajate cu trifoi şi nu 
cu fin. „Nu dăm fin din şire, zi
cea brigadierul, pentru că nu a- 
vem cu ce-1 transporta“. Despre 
ce transport mai poate fi vorba 
cînd şirele se află la exact 50 de 
m de iesle? Aici nu a fost stabilit 
nici omul care să distribuie fura
jele. Dar te mai poate oare mira 
acest lucru din moment ce con
ducerea unităţii nu a reuşit să 
găsească un paznic care să îngri
jească peste noapte aceste bunuri? 
Nimeni nu răspunde de nimic. 
Printre grajduri şi şire s-a creat 
un drum pe unde trece cine vrea. 
Oare conducerea îşi dă seama de 
gravitatea acestei situaţii?

Analizarea acestor stări de lu
cruri, dar mai ales măsuri, se im
pun peste tot acolo unde îşi face 
loc nepăsarea. Nutreţul care tre
buie să servească la realizarea 
producţiilor planificate, a fost a- 
dunat cu prea multă trudă pentru 
a fi risipit dintr-o neglijenţă sau 
alta!

Inovaţie
La întreprinderea medieşană 

„Emailul roşu“ s-a aplicat re
cent o nouă inovaţie. Propune
rea a fost făcută de muncitorii 
Vaier Zoltán şi loan Bloss de 
la secţia a II-a „Ideal“ şi con
stă în construirea unui nou 
cuptor tunel cu bandă pentru 
tratamentul (călirea-răcirea) 
pieselor. Prin recoacere, mate
rialul poate fi supus prelucrării 
mult mai rapid, îmbunătăţin- 
du-se considerabil calitatea 
produselor.

Noul procedeu contribuie la 
creşterea productivităţii muncii 
la faza de tratament termic din 
secţia „Ideal“, aducînd, totoda
tă, importante economii la pre
ţul de cost.

Economii 
la reparaţia 
tramvaielor
Inscriindu-se în eforturile ge- 

lerale ale tuturor oamenilor 
nuncii pentru o activitate cit 
nai eficientă, muncitorii Petre 
liubotaru şi Traian Cristea de 
a I.T.S., au reuşit să bobineze 
otoarele de la motoarele de 
ramvai tip I.T.B., prin recu- 
jerarea sîrmei de bobinaj.

Din această iniţiativă au re
c ita t economii de 6 000 lei la 
iecare rotor bobinat.

Din ,/an ţu l slăbi ci un torcomerciale
•  • • •

Distanta, «n impediment în calea corectitudinii?
Există, In comerţ, un paravan 

în spatele căruia se ascund zeci 
şi zeci de motivaţii, fiecare din 
ele venind să-ţi demonstreze 
„greutăţile“, imposibilitatea co
rectitudinii. Şi acel paravan este 
periferia. Aici, numeroase maga
zine îşi au „legile“ proprii, apro
vizionarea se face la întîmplare, 
iar oamenii care locuiesc în a- 
eeste cartiere sínt, în cele mai 
multe cazuri, nemulţumiţi. Dar 
s-o motivăm. Miercuri seara am 
întreprins un raid prin citeva 
magazine cu produse alimentare 
din cartierele mărginaşe ale muni
cipiului Sibiu. Am vizjtat maga
zinele de pe Calea Dumbrăvii, Ca- 
lea Poplăcii, Turnişor, Guşteriţa 
şi Hipodrom.

Magazinul alimentar nr. 25 din 
Calea Dumbrăvii (şef de unitate 
Nicolae Jianu) s-a deschis eu 10 
minute mai tîrziu. Motivul? A în- 
tirziat fata cu cheia. Am numărat 
în faţa unităţii nu mai puţin de 
30 de oameni care se aşezaseră la 
coadă aşteptînd deschiderea „se
samului“. Abia s-a deschis, şi o 
mamă a intrat înăuntru, certîn- 
du-şi fetiţa pentru faptul că a 
stat atîta la magazin. Unul dintre 
gestionari a avertizat oamenii, de 
la început, că ulei şi făină albă nu 
are. Mulţi dintre ei au plecat. 
Pentru ca la intervenţia noastră 
să anunţe din nou oamenii că, de 
fapt, ulei există, dar nu din cel 
vărsat. Cumpărătorii plecaseră în
să. Din unitate lipseau ia ora a- 
ceea făina albă, măslinele, pateul 
de ficat, băuturile la sfert, drojdia, 
scobitorile,conservele de peşte,mar
garina etc. Nicolae Jianu, respon
sabilul magazinului, ni s-a plîns 
că uneori comandă una şi primeşte 
altceva. Astfel, făină albă a co
mandat 2 000 de kilograme şi a

primit abia 800. Există mare ne
caz cu personalul. In magazin sínt 
doar trei oameni, deşi schema de 
funcţiuni prevede patru.

Am cercetai şi condica de suges
tii şi reclamaţii. Oamenii se plîng 
de lipsa uleiului (atunci cînd lip
seşte şi untura) de faptul că se 
fac cozi interminabile, că aici se 
practică favoritismul, iar un alt 
cetăţean scrie că a fost înşelat cu 
2 lei.

Magazinul din Calea Poplăcii. O 
upitate destul de spaţioasă dar ca
re ni se pare folosită cam neraţio
nal. Este, dacă vreţi, aici, un fel 
de harababură, un dute-vino ne
dirijat, oamenii se încurcă unul 
pe altul. Maria Corlaeiu, gestiona
ra eare-1 înlocuieşte pe responsa
bilul magazinului, (acesta fiind în 
concediu) ne mărturiseşte că ulei 
nu s-a primit de duminică şi nici 
untură- Lipsesc şi aici conservele, 
pateurile de ficat, făina de po
rumb, sucul de roşii, zacusca, pas
ta de tomate, murăturile, drojdia 
etc. Condica de sugestii ne spune 
că şi această unitate are unele 
„conflicte“ cu cetăţenii. Oamenii 
notează faptul că sticlele nu le 
cumpără cei din unitate întotdea
una, iar o altă persoană se plînge, 
şi pe bună dreptate, că în unele 
zile, în magazin nu se poate intra 
din cauza acelora care consumă, 
în faţa uşii de la intrare, băuturile 
alcoolice cumpărate de la aceeaşi 
unitate. Am vrea să precizăm un 
lucru. în toate condicile de suges
tii de la magazinele vizitate de 
noi, se serie despre faptul că se
sizările notate aici au fost înain
tate conducerii întreprinderii. Par 
nu reies de nicăieri, nici respon
sabilii nu ştiu, măsurile care ş-au 
luat. Care să fie cauza?

Ne-am deplasat şi la unitatea

nr. 103 din Turnţşor. Cealaltă (a 
doua din cartier) era închisă. Sin
tern tare curioşi dacă cei din con
ducerea acestor magazine au vizi
tat unitatea nr. 103. Spaţiul este 
insuficient. Dar asta n-ar fi nimic 
dacă ambalajele ar fi fost ridicate 
la timp. Cumpărătorii se aduna
seră şi formaseră o coadă, începînd 
din stradă (înăuntru nu încăpeau 
din cauza butoaielor), iar gestiona
rul loan Qpriş, tqt dip lipsa spa
ţiului, servea clienţii fără nici o 
grabă,

Cartierul Guşteriţa, La ora 18,30 
n-am găsit nici un magazin cu 
produse alimentare deschis. Să no
tăm un lucru: ţn raidul nostru am 
întîlnit nu mai puţin decit 6 uni
tăţi care, miercuri după-amiază, e- 
rau închise. De ce oare nu se ju
decă mai raţional şi graficul de 
închidere a magazinelor să fie în
tocmit mai ca lumea? In Guşteri
ţa erau închise amindouă, plus 
magazinul de confecţii.

La Hipodrom, în Alimentara de 
la complex era mare animaţie. 
Oamenii nu sínt încă obişnuiţi cu 
autoservirea. Nu se orientează, în 
găsirea rapidă a mărfurilor. Res
ponsabilul Dumitru Olaru ne măr
turisea că-i lipseau din magazin 
uleiul, pateul de ficat, margarina; 
conserve avea doar un sortiment 
sau două, nu exista pastă de roşii 
şi-i lipseau băuturile la sfert. E- 
xistă aici un lucru nefiresc: din 
25 octombrie magazinul lucrează 
cu două schimburi, dar unitatea 
nu e aprovizionată pentru două 
schimburi ci tot ea atunci cînd se 
lucra intr-un schimb. Oare cei din 
conducere nu cred că trebuie sa
şi schimbe optica faţă be magazi
nul alimentar din Hipodrom? 
l.R.V.A. nu ridică ambalajele la 
timp, iar centrul de colectare a

sticlelor are mari greutăţi. Nu dis
pune de lăzi, iar sticlele le aşează 
jos. Cînd am fost la faţa locului, 
încăperea era arhiplină cu sticle. 
Pe cînd ridicarea lor?

AL. SOMEŞANU
1 ESSES ÜSfeH!

Şedinţa Consiliului 
de Miniştri

(Urmare din pag. I)

laborare In Europa a punctului 
privind renunţarea la folosirea 
forţei şi la ameninţarea cu forţa 
în relaţiile reciproce dintre state
le europene şi a punctului privind 
extinderea relaţiilor comerciale, 
economice şi tehnico-ştiinţifice pe 
baza egalităţii în drepturi în sco
pul dezvoltării colaborării politice 
dintre statele din Europa oferă o 
bază serioasă pentru dezbaterile 
Conferinţei europene, contribuind 
la promovarea unor relaţii norma
le, de bună vecinătate, de securi
tate şi cooperare între toate sta
tele, la însănătoşirea atmosferei 
politice pe continentul nostru şi 
in lumea întreagă.

Ca ţară europeană, Republica 
Socialistă România a militat şi 
militează perseverent pentru dez
voltarea multilaterală a relaţiilor 
dintre ţările europene, pentru eli
minarea focarelor de încordare, 
pentru respectarea strictă a prin
cipiilor suveranităţii şi indepen
denţei naţionale, egalităţii în drep
turi, neamestecului în treburile in
terne şi avantajului reciproc, a 
dreptului inalienabil al popoarelor 
de a dispune de şoarta lor. Secu
ritatea europeană reclamă un sis
tem de angajamente clare din 
partea tuturor statelor, precum şi 
de măsuri concrete care să ofere

fiecărui stat garanţia deplină că 
se află la adăpost de orice primej
die de agresiune sau de alte acte 
de folosire a forţei sau de amenin
ţare cu forţa şi să asigure dezvol
tarea lor paşnică intr-un climat de 
destindere, înţelegere şi colaborare.

Guvernul Republicii Socialiste 
România se pronunţă consecvent 
pentru dezbaterea largă, bilatera
lă şi multilaterală, a căilor şi mij
loacelor de natură să ducă la sta
tornicirea păcii şi securităţii în 
Europa şi este gata să examineze 
cu toată atenţia, într-un spirit de 
cooperare, orice propuneri con
structive îndreptate spre realizarea 
acestui obiectiv.

Guvernul român consideră că la 
pregătirea şi desfăşurarea Confe
rinţei general-europene trebuie să 
participe pe baze egale toate sta
tele continentului. La Conferinţă 
ar putea lua parte şi alte state ca
re sjnt interesate să-şi aducă con
tribuţia la realizarea securităţii în 
Europa.

Este de datoria fiecărei ţări eu
ropene să depună eforturi stărui
toare, aducînd o contribuţie pro
prie, prin acţiuni sistematice şi 
convergente, la opera de edificare 
a securităţii pe continentul euro
pean. In acest spirit guvernul ro
mân va acţiona şi în viitor.

în  s c o p u l  în f r u m u 
se ţă rii oraşului

Pentru înfrumu
seţarea oraşului, la 
Ocna Sibiului se e- 
xecutl lucrări de a- 
menejare şi moder
nizare a străzilor, 
construirea de tro
tuare noi. Astfel, pe 
străzile A. Petöffi, 
Olarilor, Mihai Vi
teazul s-au amena
jat trotuare pe o

lungime de aproape 
1 500 m. Totodată, 
pe strada Piriül Să
rat se fac lucrări de 
modernizare, conco
mitent eu canaliza
rea şi taluzarea Pî- 
riului Sărat.

Gama lucrărilor 
afectate înfrumuse
ţării şi modernizării 
oraşului cuprinde şi

executarea unor po
duri, dintre care, 
pînă în prezent, au 
fost date în folosin
ţă două.

Tot în Ocna Sibi
ului, întreprinderea 
judeţeană de dru
muri pregăteşte pen
tru asfaltare străzi
le Băilor, Piaţa Tra
ian, Avram lancu.

Luerări la Cristian
In comuna Cristian se între

prind numeroase lucrări gospo
dăreşti. Printre acestea amintim 
construirea unei pasarele peşte 
nul Cibin, lucrare care se află 
în curs de executare, şi pentru 
care s-au alocat fonduri de 
88 000 lei, din contribuţia bă
nească voluntară a cetăţenilor.

De asemenea, se fac reparaţii 
capitale la baia populară, cu 
care ocazie se va mări şi numă
rul de vane şi se va înlocui în
treaga instalaţie.

In aceeaşi comună, prin mort- 
că patriotică, peste Cibin s-a 
construit o punte care leagă 
Străzile nr, 14 şi nr. 15.

R o c a d a  d i n  s t r a d a  M ă g u r i i
In oraşul Cişnă- 

die, pe strada Mă
gurii nr. 56—58, fi
inţa un depozit de 
mărfuri al între
prinderii comerciale 
de textile şi încăl
ţăminte din Sibiu. 
Pînă intr-o frumoa
să zi de septembrie 
— sínt două luni 
de-atunci — cînd 
întreprinderea care 
ocupa spaţiul eu 
contract parafat 3 
primit dispoziţie să-l 
evacueze peste noap

te, fără drept de 
replică. Mărfurile 
— peste 8 vagoane 
de textile şl încăl-

N O T E
(.aminte — au fost. 
scoase şi adăpostite 
prin curţi, cum s-a 
putut, în condiţii 
improprii, expuse 
degradării şi depre
cierii.

S-ar putea presu
pune că organele de 
resort ale comerţu
lui local au dat spa
ţiului evacuat o, des
tinaţie mai impor
tantă. Dar nu este 
aşa. Din ziua eva
cuării, fostul de
pozit I.C.S.T.I. com
pus din două încă
peri, stă gol, neîn- 
trebuinţat şi total 
abandonat.

Cipe a dispus ro
cada, nu răspunde 
de consecinţele ei 
materiale negative?

Secţia pediatrie a Spitalului unificat de adulţi din Cisnădie, cu o capacitate c)o 50 paturi deservind Cîş» 
nădia. Tălmaciul Sadu. Racovlţa şi Turtiu Roşu, a obţinut, în urma îmbunătăţirii condiţiilor de aici din 
ultimii ani, «n indice foarte scăzut la mortalitate. în fotografie: aspect de la serviciul prematuri
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L u c r ă r i  î n  
c o m i t e t e l e  O . N . U .

New York 13 — Coresponden
tul Agerpres, G. Alexandroaie, 
transmite: Comitetul pentru pro
blemele economice al Adunării 
Generale a O.N.U. a aprobat 
miercuri în unanimitate un proiect 
de rezoluţie prezentat de Suedia, 
care propune organizarea la Stock
holm, în iulie 1972, a unei con
ferinţe internaţionale în proble
mele mediului înconjurător al o- 
mului. Rezoluţia recomandă crea
rea unui comitet pregătitor şi a 
unui secretariat al acestei confe
rinţe, care vor stabili problemele 
ce urmează să fie înscrise pe or
dinea de zi şi lista ţărilor invitate. 
Se consideră că printre aceste pro
bleme vor figura: poluarea atmos
ferei, poluarea apelor maritime, e- 
roziunea solului, defoiierea pădu
rilor etc.

Suedia a propus convocarea a- 
cestei conferinţe la sesiunea de a- 
nul trecut a Adunării Generale a 
O.N.U.

Luînd cuvîntul, reprezentantul 
ţării noastre, Mihai Anastasescu, 
s-a referit pe larg la rolul şi în
semnătatea echilibrului ecologic, 
la necesitatea prevenirii rupturii 
acestuia, prin planificarea şi uti
lizarea raţională a.cadrului ce de
fineşte mediul de viaţă al omului 
şi exercitarea unui control efectiv 
asupra acestuia. In continuare, 
vorbitorul a subliniat grija ce se 
acordă în România problemelor 
mediului de viaţă pentru a căror 
soluţionare se aplică un ansamblu 
de măsuri, cum ar fi planurile de 
dezvoltare teritorială, studiile de 
amplasare a obiectivelor industria
le, studiile de sistematizare a lo
calităţilor, legislaţia privind pro
tecţia pădurilor etc.

Adoptarea proiectului de rezo
luţie, printre ai cărui coautori se 
numără şi România, a arătat vor
bitorul, înseamnă un important pas

înainte în direcţia lărgirii coope
rării internaţionale într-un dome
niu atît de important ca cel al me
diului de viaţă al omului.

#
New York 13. —• Coresponden

tul Agerpres, C. Alexandroaie, 
transmite:. Un grup de 37 de ţări 
afro-asiatice a depus spre dezba
terea Comitetului pentru tutelă şi 
teritoriile neautonome al Adunării 
Generale a O.N.U. un proiect de 
rezoluţie în legătură cu punctul 
înscris pe agenda sesiunii privind 
situaţia precară din teritoriile afla
te sub administraţia portugheză: 
Angola, Mozambic şi Guineea- 
Bissau (Fosta Guinee Portugheză).

Proiectul de rezoluţie cheamă A- 
dunarea Generală a O.N.U. să con
damne refuzul Portugaliei de a nu 
transpune în practică declaraţia 
cu privire la acordarea indepen
denţei tuturor ţărilor şi popoare
lor coloniale şi, totodată, cere Con
siliului de Securitate să ia măsuri 
eficiente pentru imediata aplicare 
a prevederilor acestei rezoluţii. De 
asemenea, proiectul de rezoluţie 
condamnă colaborarea militară şi 
economică dintre Portugalia, 
R.S.A. şi regimul rasist, minoritar, 
din Rhodesia. Puterilor occiden
tale membre ale N.A.T.O. li se ce
re să înceteze imediat oi'ice fel 
de ajutor militar către colonia
liştii portughezi, ajutor prin care 
Portugalia a reuşit pînă acum 
să-şi continue politica de repre
siuni şi războaie în coloniile sale 
şi să sfideze astfel toate rezolu
ţiile adoptate de O.N.U., care cer 
lichidarea ultimelor vestigii ale 
colonialismului.

In încheierea proiectului de re
zoluţie se cere Adunării Generale 
a O.N.U. să facă apel la toate sta
tele, la organizaţiile internaţionale 
să-şi sporească ajutorul material 
şi moral către mişcările de elibe
rare naţională din coloniile Portu
galiei.

D e c l a r a ţ i i l e  p r e ş e d i n t e l u i  
Consiliului de Miniştri 

al R. D. Germane
Rostock 13 (Agerpres). — Pre

şedintele . Consiliului de Miniştri al 
R.D. Germane, Willi Stoph, a de
clarat că guvernul său este dispus 
„să ducă tratative cu guvernul 
R.F.G., pe bază de egalitate în 
drepturi, cu privire la stabilirea de 
relaţii în conformitate cu dreptul 
internaţional“. Stoph, în cuvînta- 
rea rostită la festivităţile prilejuite 
de cea de-a 550-a aniversare a U- 
niversităţii din Rostock, a mai 
spus, printre altele: „nimeni nu 
poate contesta că R.D.G. şi R.F.G. 
sínt două state independente, unul 
faţă de celălalt şi care există, u- 
nul alături de celălalt, de peste 20 
de ani. Relaţiile dintre ele şi co
laborarea normală interstatală se 
pot, deci, dezvolta mimai dacă sint 
eliberate de orice discriminare, în-

temeindu-se pe normele dreptului 
internaţional, unanim recunoscu
te“.

După ce s-a referit critic la u- 
nele aspecte ale politicii actualului 
guvern vest-german, ca, de pildă, 
pretenţia de a fi in exclusivitate 
reprezentantul poporului german, 
menţinerea doctrinei Hallstein, 
vorbitorul a subliniat, totodată, că 
se observă „unele începuturi“ care 
denotă o apreciere realistă a situ
aţiei create în urma celui de-al 
doilea război mondial în Europa. 
Astfel, Willy Brandt este primul 
cancelar vest-german, care, în de
claraţia sa guvernamentală, a vor
bit despre existenţa a două state 
germane. Dar cuvintele trebuie să 
fie urmate de fapte concrete — a 
adăugat W. Stoph.

ANGLIA. Mineri din Yorkshire în grevă, revendicînd mărirea salariilor. 
In semn de solidaritate cu minerii din Yorkshire, au declarat grevă toţi 

minerii din sudul Scoţiei

Conferinţa cva- 
dripartită de la 
Paris în proble
ma vietnameză

Paris 13 (Agerpres). — La Paris 
s-a desfăşurat joi cea de-a 42-a 
şedinţă a conferinţei cvadripartite 
în problema vietnameză.

Conducătoarea delegaţiei Guver
nului revoluţionar provizoriu al 
Republicii Vietnamului de sud, 
Nguyen Thi Binh, a expus decla
raţia guvernului său în această 
problemă, difuzată la 7 noiembrie, 
arătînd că aşa-zisa vietnamizare 
a războiului urmărită de Washing
ton are drept scop în ultimă in
stanţă continuarea şi intensifica
rea războiului de agresiune. Prin 
planul său de „vietnamizare“ a 
războiului, a spus ea. Administra
ţia Nixon caută o rezolvare mili
tară şi nu pe calea tratativelor a 
problemei sud-vietnameze. în în
cheiere, vorbitoarea a salutat miş
carea pacifistă din S.U.A. Citind 
declaraţiile a doi foşti deţinuţi 
dintr-o închisoare sud-vietoameză 
din apropiere de Saigon, Nguyen 
Thi Binh a atras atenţia asupra 
tratamentului inuman la care sínt 
supUşi deţinuţii.

în cuvîntul său, şeful delegaţiei 
Republicii Democrate Vietnam, 
Xuan Thuy, a adus la cunoştinţă 
participanţilor la conferinţă tezele 
principale ale declaraţiei guvernu
lui său din 6 noiembrie. El a sub
liniat că dacă actualul guvern a- 
merican va continua să prelun
gească războiul şi ocupaţia milita
ră a Vietnamului de sud, respin- 
gind propunerile juste bazate pe 
recunoaşterea dreptului poporului 
vietnamez de a-şi hotărî singur 
soarta, agresorii Vor suferi noi în- 
fringeri.

Şeful delegaţiei americane, Hen
ry Cabot-Lodge, a citit proiectul 
de rezoluţie propus Congresului 
S.U.A. de un grup de deputaţi, în 
sprijinul politicii vietnameze a ac
tualei administraţii, precum, şi scri
sorile adresate preşedintelui Sta
telor Unite de un grup de sena
tori care se opun unei eventuale 
retrageri accelerate a forţelor a- 
mericane din Vietnam.

Vietnamul de sud 
în ultimele 24 de ore

Saigon 13 (Agerpres). — In ul
timele 24 de ore, forţele patriotice 
şi-au concentrat acţiunile în zona 
septentrională a Vietnamului de 
sud. Cele mai grele lupte între de
taşamentele patrioţilor şi trupele 
americano-saigoneze au avut loc în 
provincia Quang Nam. Totodată, 
la 32 kilometri de importantul 
complex militar american de la 
Da Nang au fost semnalate cioc
niri violente între patrioţi şi uni
tăţi ale forţelor saigoneze.

La 200 kilometri sud-vest de 
capitala sud-vietnameză, la margi
nea junglei U Minh, au avut loc 
lupte de amploare între detaşa
mente ale patrioţilor şi trupele
inamice.

Miercuri noaptea şi joi diminea
ţa, bombardierele americane de tip 
..B-52“ au efectuat noi raiduri în 
regiunea din apropierea frontierei 
cu Cambodgia.

.
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Indira Gandhi îşi păstrează 
atribuţiile de premier

Delhi 13 (Agerpres). — Primul 
ministru al Indiei, Indira Gandhi, 
a fost întîtnpinată joi cu ovaţii 
entuziaste de către membrii grupu
lui parlamentar al Congresului 
Naţional Indian, partidul de gu- 
vernămînt al ţării.

întâlnirea a avut loc după „ex
cluderea“ Indirei Gandhi de către 
11 din cei 21 de membri ai Comi
tetului Executiv al C.N.I. La a- 
ceastă întrunire au participat 330 
din cei 429 de membri ai grupului 
parlamentar al partidului care au 
votat în unanimitate o rezoluţie în 
care se menţionează că „primul 
ministru Indira Gandhi se bucură 
de sprijinul majorităţii membrilor 
grupului parlamentar ca şi al celei 
mai mari părţi din membrii parti
dului din întreaga ţară, iar „ex
cluderea“ ei din organizaţie este 
considerată drept „ilegală şi neva
lidată“.

în acest mod, scrie agenţia As
sociated Press, Indira Gandhi îşi 
păstrează atribuţiile de premier al 
Indiei, în ciuda hotărîrii aripii de 
dreapta a liderilor congresişti de 
a o exclude din partidul de guver- 
nămînt al ţării.

Se aşteaptă ca o noul ciocnire 
dintre cele două aripi ale Congre
sului Naţional Indian să aibă loc

la 17 noiembrie, cînd se desohide 
sesiunea parlamentară şi cînd a- 
depţii lui Nijalingappa, preşedin
tele Congresului Naţional Indian, 
au anunţat că vor prezenta în par
lament o moţiune de neîncredere 
în guvernul Gandhi.

Şi de astă dată, menţionează a- 
genţiile de presă, această acţiune 
nu pare să aibă şanse de succes, 
dată fiind majoritatea substanţială 
de care se bucură în Parlament 
primul ministru, nu numai din 
partea partidului Congresului, ci 
şi a altor grupări politice care au 
asigurat-o de sprijinul lor.

Situaţia din cadrul partidului de 
guvernămint şi a guvernului indi
an continuă să se complice. Par
tizan al liniei politice a preşedin
telui partidului Nijalingappa, mi
nistrul muncii, Hahti Kaisukhlal, 
şi-a prezentat joi demisia din gu
vern, la numai zece zile după ce 
ministrul căilor ferate, Ram Sub- 
hag Singh, părăsise guvernul din 
aceleaşi motive.

Tot în curspl zilei de joi, la pu
ţin timp după votarea rezoluţiei 
amintite, adepţii lui Nijalingappa 
s-au întrunit separat. Ei au hotă- 
rit să convoace pentru duminică o 
adunare pentru alegerea unui nou 
lider al partidului.

Dezbaterile din Bundestag
Bonn 13 (Agerpres). — în Bun

destag au avut loc dezbateri pri
vitoare la eventualitatea semnării 
de către R.F. a Germaniei a Tra
tatului de neproliferare a armelor 
nucleare. Cancelarul Willy Brandt 
a făcut cunoscut că guvernul pe 
care îl prezidează are intenţia de 
a semna în curînd acest tratat. El 
a spus că documentul reprezintă 
un compromis mulţumitor în con
diţiile date. „O nouă amînare a 
semnării, devenită în prezent po
sibilă, ne-ar aduce mai multe 
dezavantaje decit avantaje“, a pre
cizat cancelarul.

Intervenind în aceeaşi dezbate
re, ministrul de externe, Walter 
Scheel, a declarat că tratatul de 
neproliferare trebuie să fie „un 
pas pe calea unei îngrădiri a înar
mărilor şi în direcţia dezarmării“.

Opoziţia creştin-democrată s-a 
împotrivit semnării într-un viitor

apropiat a tratatului. La încheie
rea dezbaterilor, deputaţii Uniunii 
Creştin-Democrate au dat publici
tăţii o declaraţie în care cer gu
vernului să obţină satisfacerea u- 
nor condiţii specifice înainte de 
semnarea tratatului.

INDIA. In piaţa moscbeii Jama 
Mastyid din Old Delhi

PREZENŢE
ROMÂNEŞTI

VIENA 13 — Corespondentul 
Agerpres, P. Stăncescu, trans
mite: Delegaţia militară româ
nă, condusă de ministrul forţe
lor armate, general colonel Ion 
Ioniţă, care face o vizită în A- 
ustria la invitaţia ministrului 
federal al apărării, Georg Pra- 
der, s-a deplasat joi la Melk, 

unde a urmărit exerciţiile unor 
unităţi militare austriece, des
făşurate în cadrul manevrelor 
de toamnă.

GENEVA 13 — Coresponden
tul Agerpres, H. Liman, trans
mite: Ansamblul „Doina Arge
şului“ şi-a încheiat turneul în
treprins în principalele oraşe 
din Elveţia printr-un spectacol 
dat la Theatre de la Cour Saint- 
Pierre din Geneva. Orchestra, 
dansatorii ca şi soliştii s-au bu
curat de un mare succes, nu
meroase numere ale programu
lui fiind „bisate“ de publicul 
entuziasmat care umplea sala 
pînă Ia refuz.

La New Yorks

Pregătiri pentru „Marşul 
împotriva morjii' 1

Washington 13 (Agerpres). — în 
capitala americană au început să 
sosească primii participanţi la 
„marşul împotriva morţii“, care 
timp de 40 de ore, începînd de 
joi la ora 23,00 GMT, vor mani
festa de-a lungul principalelor ar
tere ale Washingtonului împotri
va războiului şi politicii adminis
traţiei în Vietnam. Deşi organiza
torii acestei mari demonstraţii an
tirăzboinice au anunţat că toate 
acţiunile ce vor avea loc se vor 
desfăşura fără violenţe, autorită
ţile americane au luat măsuri se

vere de securitate, mobilizînd în 
capitală şi regiunile înconjurătoa
re peste 40 000 de soldaţi şi po
liţişti. Peste 200 000 de partizani 
ai păcii din S.U.A. vor participa 
la această manifestaţie care va fi 
încheiată printr-un mare miting 
la care, printre alţii, vor lua cu
vîntul senatorii Geox-ge McGovern 
şi Charles Goodell.

Se anunţă, de asemenea, că în 
aceste zile în întreaga ţară vor 
avea loc o serie de alte acţiuni de 
protest împotriva politicii ameri
cane în Vietnam.

ja po n ia  Greva lucrătorilor 
din transporturile publice

Tokio 13 (Agerpres). — Joi di
mineaţa, în principalele oraşe din 
Japonia a fost declanşată greva lu
crătorilor din transporturile pu
blice, acţiune ce marchează înce
perea marii campanii de protest 
de cinci zile, împotriva vizitei pre
mierului Sato la Washington. Tre
nurile, autobuzele şi celelalte mij
loace de transport în comun şi-au 
încetat astfel complet activitatea 
timp de peste două ore, pe cuprin
sul tuturor insulelor nipone.

Primul ministru Eisaku Sato ur
mează să plece în Statele Unite 
la 17 noiembrie, unde va discuta 
cu oficialităţile americane proble

me ale relaţiilor politice şi econo
mice dintre cele două ţări. precum 
şi controversata chestiune a retro
cedării Insulelor Okinawa. Valul 
protestelor opiniei publice sínt de
terminate de faptul că această vi
zită nu urmăreşte o dezangajare 
a Japoniei de planurile militare 
americane, deoarece premierul Sa
to şi partidul de guvernămint şi- 
au exprimat intenţia de a prelungi 
automat Tratatul de securitate ja- 
pono-american şi de a accepta ce
rerile militare pe care S.U.A. Ie-a 
avansat în eventualitatea retroce
dării Insulelor Okinawa.

Aurul perioadei Edo
Istoricii japonezi ştiu toate a- 

mănuntele actului de la 1868, cu
noscut sub denumirea de restau
rarea Meiji, cînd întreaga putere 
de stat a trecut din mîinile şo- 
guivului în ale împăratulw Japo
niei. Nimeni nu a stabilitUnsă cu 
exactitate care a fost soarta te
zaurului şogunilor, consemnat in 
scrierile timpului sub denumirea 
de „Aurul perioadei Edo“. Este 
fapt stabilit că şogunii din fami
lia Tokugaiva, care au izolat ţara 
de restul lumii mai bine de 250 
de ani, au obligat pe toţi feudalii 
să depună întreg aurul şi obiec
tele de podoabă de la curţile lor 
în visteria din Tokio a statului. 
Pretextul acestei măsuri era de a 
interzice scurgerea bogăţiilor în a- 
fara Japoniei, iar în caz de răz
boi, tezaurul să fie folosit pentru 
ducerea lu r "'lor. Cînd răsturna
rea şogunului, ce conducea ţara de 
la actualul palat imperial din To
kio, a devenit iminentă, ministrul 
finanţelor de atunci, Kozukenosu- 
ke Oguri, a primit ordinul să as
cundă. întregul tezaur undeva în 
muntele Akagi, situat în vestul o- 
raşului Tokio. Se pretinde că te

zaurul ar valora suma fantastică 
de circa 50 de miliarde dolari. La 
operaţiunea de îngropare a auru
lui şi podoabelor — se spune că 
ar fi lucrat 1 500. de muncitori, 
dar toţi, cu excepţia a doi care au 
reuşit să evadeze în Hokkaido 
(insulă din nordul arhipelagului), 
ar fi fost executaţi din ordinul şo
gunului pentru a nu se afla se
cretul.

Căderea şogunului a zguduit din 
temelii orînduirea feudală japone
ză. Ţara a trecut prin profunde 
transformări politice şi sociale, aşa 
incit abia peste cîţiva ani s-a pus 
problema „aurului perioadei Edo“, 
care a atras la muntele Akagi un 
mare număr de oameni. Pe baza 
indicaţiilor din frînturile de rela
tări ale celor doi muncitori scă
paţi în Hokkaido s-a încercat fără 
succes să se găsească tezaurul. De 
atunci, comoara a atras in regiu
nea muntelui mulţi amatori de 
îmbogăţire peste noapte. Poliţistul 
Masburo Saegusa, acum în vîrstă 
de 84 de ani, a căutat tezaurul 32 
de ani, iar în timpul ultimului 
război mondial, zilnic erau mobi
lizaţi 300 de soldaţi pentru săpă

turi, dar nu s-a dat de urma au
rului. Se afirmă că el ar fi fost 
îngropat la 60—70 de metri adin- 
cime şi că pentru a dezorienta pe 
căutători au fost săpate mai mul
te puţuri false cu galerii de le
gătură.

Istoria „aurului perioadei Edo“ 
a fost adusă în paginile ziarelor 
japoneze o dată cu declaraţiile 
senzaţionale făcute recent de Tos- 
hio Kenmochi, în vîrstă de 67 de 
ani, locuitor al oraşului Takasaki 
de la poalele muntelui Akagi (pre
fectura Gumma). El pretinde că 
a rezolvat misterul. După părerea 
lui, săpăturile la întîmplare nu 
vor duce niciodată la descoperi
rea tezaurului. Kenmochi, născut 
într-o familie de strategi militari, 
a pornit în căutarea comorii fără 
să facă săpături. El afirmă că a 
aplicat în cercetările sale decodi
ficarea a trei documente privind 
tezaurul, după o metodă folosită 
în secolul trei al erei noastre de 
strategul militar chinez Chu Ko 
Kungming. La îngroparea tezau
rului s-ar fi folosit un sistem de 
derutare a inamicului după me
toda strategică a acestui militar

chinez, afirmă Kenmochi, care a 
declarat presei că nu intenţionea
ză să monopolizeze tezaurul, deşi 
este singurul om care cunoaşte tai
na lui, ci propune să se înceapă 
explorările după un plan naţio
nal cu participarea guvernului.

Profesorul Tadachika Kuivata, 
de la Universitatea Kohugakuin 
din Tokio, expert în istoria pe
rioadei Edo, afirmă că nu poate 
fi negată existenţa acestui tezaur. 
Faptul că pînă în prezent nu se 
cunoaşte nici un raport privind 
dezgroparea lui, nu atestă însă că 
aurul mai există încă la locul as
cuns din ordinul şogunului. Ţinînd 
seama de numărul mare de cerce
tători perindaţi la muntele Akagi, 
profesorul nu exclude posibilitatea 
ca cineva să fi dezgropat deja co
moara în secret. Este destul de 
probabil ca unele mari afaceri ca
re se perfectează astăzi să fie fi
nanţate cu banii proveniţi din a- 
cest tezaur, afirmă între altele 
profesorul. Dar toate sínt presu
puneri. Adevărul despre bogăţiile 
şogunilor japonezi nu a fost încă 
stabilit şi de aceea declaraţiile 
bătrînului Kenmochi au stîrnit un 
mare interes.

F. ŢUIU
corespondentul Agerpres la

Tokio
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e  PARTIDUL COMUNIST DIN STATELE 
UNITE A DAT PUBLICITĂŢII O DECLARAŢIE
în care arată că se pronunţă cu hotărîre împo
triva politicii guvernului american în Vietnam. 
Pentru a realiza pacea în Vietnam, se spune în 
declaraţie, este în primul rînd necesar 'să înce
teze agresiunea, să fie retrase trupele americane 
şi să fie creat un guvern de coaliţie, care să se 
bucure de sprijinul întregului popor.

Declaraţia subliniază că tot mai multe pături 
ale populaţiei americane, printre care şi sindi
catele, cer încetarea războiului din Vietnam şi 
face apel ia desfăşurarea în continuare a unor 
largi acţiuni avînd acest obiectiv.

C O O R D O N A T E

în ciuda descrierilor acestuia făcute de două din 
victimele sale ce au scăpat cu viaţă, precum şi 
a cercetărilor grafologice întreprinse de diferiţi 
specialişti americani.

•  LA CAPE KENNEDY S-A ANUNŢAT că
tehnicienii centrului spaţial au reuşit să înlo
cuiască joi unul din rezervoarele cu hidrogen 
lichid al navei spaţiale Apollo 12, în urma unei 
defecţiuni constatate la acesta. Defecţiunea a fost 
observată miercuri, provocînd o vie emoţie la 
Cape Kennedy, unde se credea că, dacă nu va 
putea fi remediată în timp util, va fi necesară 
amînarea lansării prevăzute să aibă loc vineri 
la ora 16 GMT. Se precizează că operaţiile ne
cesitate de această înlocuire nu au întrerupt nu
mărătoarea inversă, iar lansarea va avea loc 
după programul stabilit.
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•  MAI MULTE AMBARCAŢIUNI SI AVIOA
NE AU ÎNCERCAT FÄRÄ REZULTATE, în
cursul zilei de joi să-i găsească pe eventualii su
pravieţuitori ai echipajului cargoului sud-afri- 
can „Tracyjon“, dispărut în noaptea de miercuri 
spre joi, în apele Oceanului Atlantic, la o dis
tanţă de aproximativ 150 de kilometri nord-vest 
de Capetown. La 12 ore după primirea ultime- 
lór mesaje S.O.S. lansate de la bordul navei, 
speranţele de a găsi în viaţă pe cei 22 de membri 
ai echipajului sínt reduse, anunţă agenţia Asso
ciated Press, cu atît mai mult cu cit operaţiu
nile de salvare s-au desfăşurat pe un timp fru
mos, cu vizibilitate bună.

@ MISTERIOSUL UCIGAŞ CARE S-A AU- 
TONUiVIIT „ZODIAC“ a rupt din nou tăcerea, 
anunţînd, într-o scrisoare trimisă ziarului „Chro
nicle“ din San Francisco, că a comis încă două 
asasinate. Pe un ton macabru, ucigaşul-dement 
a făcut cunoscut că numărul victimelor sale se 
ridică acum la şapte. Scrisoarea avertizează apoi 
că în viitor el nu va mai anunţa cînd va ucide. 
„Poliţia nu mă va prinde niciodată, deoarece sínt 
prea deştept, pentru poliţişti, a declarat „Zodiac“. 
De acum înainte victimele mele vor arăta ca şi 
cum ar fi fost ucise în urma unor jafuri obiş
nuite sau accidente“.

Poliţia nu a reuşit încă să stabilească nici o 
urmă care să conducă la prinderea criminalului,

U N I V E R S A L E
0  SECRETARUL GENERAL AL LIGII ARA

BE, ABDEL KHALEK HASSOUNA, a adresat 
tuturor ţărilor membre ale acestei organizaţii 
mesaje prin care le invită să participe la reu
niunea arabă la nivel înalt ce urmează să se 
deschidă la Rabat, la 20 decembrie — anunţă 
cotidianul egiptean „Al Ahram“. In acelaşi timp, 
Hassouna a adus la cunoştinţa miniştrilor de ex
terne ai ţărilor Ligii Arabe ordinea de zi a vii
toarei reuniuni. Se precizează că obiectul dezba
terilor vor fi rezoluţiile adoptate în cadrul în
trunirii Consiliului apărării al Ligii Arabe.

0  PRIMUL MINISTRU AL REPUBLICII A- 
RABE YEMEN, ABDULLAH AL KURSHUMI, a
anunţat că între trupele republicane yemenite 
şi forţele regaliste au avut loc lupte violente în 
apropierea frontierei cu Arabia Saudită. El a 
menţionat, totodată, că aviaţia forţelor republi
cane a bombardat poziţiile regaliştilor care, în
cadraţi de grupuri de mercenari, au încercat să 
ocupe anumite sectoare ale ţării. In cursul lup
telor — a precizat primul ministru — trupele 
republicane au capturat mai multe vehicule mi
litare ale regaliştilor şi alt echipament de luptă.
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